

2nd Session, 28th Parliament, 18 Elizabeth II,
1969

THE HOUSE OF COMMONS OF CANADA

BILL C-53

An Act to amend the Canadian Citizenship
Act (Time off without loss of pay for
appearance in Citizenship Court)

R.S., 1952,
c. 33;
1952-53,
c. 23;
1953-54,
c. 34;
1956, c. 6;
1958, c. 24;
1966-67,
c. 25,
s. 42;
1967-68,
c. 4

Time off
without loss
of pay

Her Majesty, by and with the advice
and consent of the Senate and House
of Commons of Canada, enacts as
follows:

1. The *Canadian Citizenship Act* is 5 amended by adding immediately after section 29 thereof the following:

“29A. An applicant for a certificate of citizenship who is required under any of the provisions of this Act to appear before the Court, when such applicant is regularly employed during the time he is required to appear, shall be granted by his employer such time off work, up to a maximum of three hours for any one 15 appearance, as may be necessary to enable the applicant to appear before the Court, and no employer shall make any deduction from the pay of any such employee nor impose upon or exact from 20 him any penalty by reason of his absence from his work for the length of time specified in this section, provided that the absence is for the purpose specified herein.”

25

2^e Session, 28^e Législature, 18 Elizabeth II,
1969

CHAMBRE DES COMMUNES DU CANADA

BILL C-53

Loi modifiant la Loi sur la citoyenneté canadienne (Autorisation d'absence sans perte de salaire pour comparution devant le tribunal de la citoyenneté)

Sa Majesté, sur l'avis et du consentement du Sénat et de la Chambre des communes du Canada, décrète:

1. La *Loi sur la citoyenneté canadienne* est modifiée par l'insertion, immédiatement après l'article 29, de ce qui suit:

«29A. L'employeur doit accorder au requérant d'un certificat de citoyenneté tenu, en vertu d'une disposition de la présente loi, de comparaître devant le 10 tribunal et qui occupe un emploi régulier au moment de cette comparution, une autorisation d'absence de trois heures au maximum pour chaque comparution, pour lui permettre de satisfaire à cette 15 exigence; l'employeur ne doit opérer aucune déduction sur le salaire de cet employé ni lui imposer une sanction ou exiger de lui un dédommagement en raison de son absence du travail pendant 20 le temps spécifié au présent article, si cette absence est motivée par les fins susmentionnées.»

S.R., 1952,
c. 33;
1952-53,
c. 23;
1953-54,
c. 34;
1956, c. 6;
1958, c. 24;
1966-67,
c. 25;
art. 42;
1967-68, c. 4

Autorisation
d'absence
sans perte de
salaire